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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Veszélyes anyagokkal szennyezett gyümölcsöt 
eszünk?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az EU tagállamai 2011 óta kötelesek fokozatosan kivonni a forgalomból 55, különösen károsnak
minősített növényvédő szert. Azonban ahelyett, hogy eltűntek volna ezek a szerek, még a Pesticide
Action  Network  (PAN Europe)  friss  tanulmánya  szerint  nőtt  is  az  ilyen  veszélyes  anyagokkal
szennyezett gyümölcsök mennyisége.

Az  Európában  termesztett  friss  gyümölcsfajták  elemzése  szerint  9  év  alatt  53%-kal  nőtt  a
növényvédőszer-hatóanyagok legkockázatosabb kategóriájával szennyezett minták gyakorisága.

Különösen szomorú tény, hogy ezekből a veszélyes anyagokból Magyarország engedélyezte az EU-
n belül a legtöbbet, 50-et az 55 listán szereplő anyagból. Ez a trend teljesen ellentétes sok európai
szervezet céljaival, amik a 12 legmérgezőbb peszticid azonnali betiltását és az 55 nagyon káros
peszticid 2030-ig történő teljes kivonását követelik.

A PAN  Europe  elemzése  szerint  a  2019-ben  a  Magyarországról  származó  minták  igen  nagy
hányadában  lehet  kimutatni  a  legveszélyesebbnek  minősített  hatóanyagok  maradványait:  a
cseresznye 50 százalékában, a fejes saláta 38 százalékában, az alma 34 százalékában és az uborka
32 százalékában.

Az alábbi kérdésekre kérek Miniszter úrtól választ:

1. Ha a kormány számára stratégiai ágazat az élelmiszerelőállítás és az élelmiszerbiztonság, miért 
nem tesz érdemben semmit azért, hogy vegyszermentes és biztonságos élelmiszert ehessnek a 
magyar emberek?



 
2. Mi az álláspontja a Magyar Természetvédők Szövetsége által Önnek közvetlenül címzett kéréssel
kapcsolatban, melyben arra kérik, Magyarország álljon az élére Európában a mezőgazdasági 
vegyszerhasználat radikális szigorításának?

3. Milyen módon tervezi a kormány csökkenteni az agráriumban használt vegyszerek mennyiségét 
hazánkban? Mikorra tervezik a felmérésben is említett, legnagyobb kockázattal járó veszélyes 
anyagok kivezetését?

4. Hogyan kívánják támogatni a vegyszermentes, egészséges ételek versenyképességének 
megteremtését a vegyszermaradványokkal fertőzött nagyüzemi mezőgazdasági termékekkel 
szemben? Illetve hogyan segítik a magyar gazdákat, hogy gazdaságosan át tudjanak állni 
környezetbarát, vegyszermentes termelési módokra?

 

Együttműködését köszönöm!

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2022.05.25.
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